
Prešovský samosprávny kraj 

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia  

zriadená pri Zastupiteľstve Prešovského samosprávneho kraja 

ZÁPISNICA č. 10/2024 

z 10. zasadnutia Komisie územného plánovania, ochrany a tvorby životného 

prostredia pri Zastupiteľstve PSK konaného dňa 22.01.2024 na Úrade PSK 

v malej zasadacej miestnosti na 1. poschodí 

Zasadnutie sa uskutočnilo na základe pozvánky predsedu komisie územného plánovania, ochrany 

a tvorby životného prostredia v zasadačke Úradu PSK s týmto programom: 

1. Otvorenie 

2. Voľba overovateľa zápisnice a uznesenia  

3. Návrh harmonogramu zasadnutí Komisie územného plánovania, ochrany a tvorby životného 

prostredia pri Zastupiteľstve PSK na rok 2024 

4. Adaptačná stratégia na zmenu klímy Prešovského samosprávneho kraja – po ukončení 

posudzovania vplyvov strategického dokumentu na životné prostredie (proces SEA) podľa 

zákona NR SR č. 24/2006 Z. z o posudzovaní vplyvov na životné prostredie a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

5. Rôzne 

6. Záver 

 

1. Otvorenie 

Predseda komisie PaedDr. Miroslav Benko, PhD., MBA, LL.M privítal prítomných a otvoril 

10. riadne zasadnutie komisie územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia. Pán 

predseda ospravedlnil neprítomných členov p. PhDr. Michala Kaliňáka, PhD. a Bc. Milana 

Mazureka. 

Všetci prítomní boli oboznámení s programom, ktorý bol zaslaný všetkým členom elektronicky. 

Nikto z prítomných nemal k predloženému programu pripomienky.  

Program 10. zasadnutia komisie územného plánovania, ochrany a tvorby ŽP bol jednomyseľne 

schválený. 
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2. Voľba overovateľa zápisnice a uznesenia 

Za overovateľa zápisnice a uznesenia bol zvolený pán Ing. Ján Baňas. 

3. Návrh harmonogramu zasadnutí Komisie územného plánovania, ochrany 

a tvorby životného prostredia pri Zastupiteľstve PSK na rok 2024 

Podobne ako v predošlom roku bol členom komisie predložený plán zasadnutí na celý rok 2024. 

Zasadnutia sú plánované vždy v pondelok približne 3 týždne pred ZPSK a pred finančnou komisiou, 

spravidla do 25. dňa v mesiaci. 

N á v r h  n a  u z n e s e n i e :  

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja: 

Berie na vedomie: 

Návrh harmonogramu zasadnutí Komisie územného plánovania, ochrany a tvorby životného 

prostredia pri Zastupiteľstve PSK na rok 2024.  

Návrh uznesenia bol jednomyseľne schválený. 

4. Adaptačná stratégia na zmenu klímy Prešovského samosprávneho kraja – 

po ukončení posudzovania vplyvov strategického dokumentu na životné 

prostredie (proces SEA) podľa zákona NR SR č. 24/2006 Z. z o posudzovaní 

vplyvov na životné prostredie a o zmene a doplnení niektorých zákonov v 

znení neskorších predpisov 

K predkladanému materiálu dostala slovo p. Dugasová, ktorá stručne predstavila obsah adaptačnej 

stratégie. Adaptačná stratégia na zmenu klímy Prešovského samosprávneho kraja bola spracovaná 

s cieľom zhodnotiť zraniteľnosť územia na dopady zmeny klímy v rámci prírodného prostredia, 

urbanizovanej krajiny, vybranej infraštruktúry a socioekonomických charakteristík územia kraja, 

vrátane aktivít so zameraním sa na rozčlenenie do hospodárskych sektorov – špecifických oblastí 

a cieľov. Predstavuje nástroj na plánovanie a rozhodovanie, pričom poskytne príležitosť, aby otázky 

klimatickej zmeny boli systematicky začleňované do širokej škály dokumentov spracovávaných 

a prijímaných v kompetencii PSK.  

Stratégia je rozdelená na analytickú, syntetickú a návrhovú časť. Súčasťou adaptačnej stratégie je aj 

grafická mapová príloha s tematickými mapami. Strategický dokument prešiel procesom 

posudzovania vplyvov na životné prostredie, pričom na základe vykonaného posúdenia neboli 
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identifikované významné negatívne vplyvy na životné prostredie, ktoré by znemožnili prijať 

predložený strategický dokument.  

Po posúdení celého procesu príslušný orgán – OÚ Prešov, Odbor starostlivosti o životné prostredie, 

oddelenie ochrany prírody a vybraných zložiek životného prostredia vydal kladné záverečné 

stanovisko a odporúča prijatie tohto strategického dokumentu. 

Diskusia 

Do diskusie sa prihlásil pán Babin s otázkou ohľadom kanalizácie na východe Slovenska.  

Pani Dugasová odpovedala, že problémom je nie veľmi vhodne nastavená prioritizácia v Pláne 

rozvoja verejných kanalizácii a verejných vodovodov SR.  

Pani Slivková nadviazala, že momentálne zamestnanci odboru strategického rozvoja pripomienkujú 

výzvy Ministerstva životného prostredia SR v danej problematike. Zoznamy oprávnených obcí však 

nie sú v súlade s realitou a navrhuje sa doplnenie obcí, ktoré by boli oprávnené žiadať dotácie v tomto 

programovom období.  

Pán Didik sa podelil o skúsenosti s financovaním kanalizácii v obci kde je starostom, pričom uviedol, 

že malé obce majú problém financovať nie len výstavbu kanalizácie, ale aj zabezpečenie samotnej 

projektovej dokumentácie. 

N á v r h  n a  u z n e s e n i e :  

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja: 

A: Berie na vedomie: 

Adaptačnú stratégiu na zmenu klímy Prešovského samosprávneho kraja – po ukončení posudzovania 

vplyvov strategického dokumentu na životné prostredie (proces SEA) podľa zákona NR SR 

č. 24/2006 Z. z o posudzovaní vplyvov na životné prostredie a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov 

B: Odporúča Zastupiteľstvu PSK schváliť: 

Adaptačnú stratégiu na zmenu klímy Prešovského samosprávneho kraja – po ukončení posudzovania 

vplyvov strategického dokumentu na životné prostredie (proces SEA) podľa zákona NR SR 

č. 24/2006 Z. z o posudzovaní vplyvov na životné prostredie a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov 

Návrh uznesenia bol jednomyseľne schválený.  
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5. Rôzne 

V rámci bodu rôzne pán Babin pozval kolegov z odboru strategického rozvoja na stretnutie 

k cyklochodníku v Humennom, pričom už v minulosti sa pokúšal o takéto stretnutie no zatiaľ sa to 

nepodarilo. Pani Slivková sa v mene kolegov ospravedlnila, no budú spoločne hľadať termín na 

spoločné stretnutie. Pán Šimco sa opýtal, či je momentálne otvorená výzva na financovanie výstavby 

cyklotrás, pričom na jeho otázku reagovala pani Slivková. 

6. Záver 

Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a ukončil 10. riadne zasadnutie komisie. 

 

PaedDr. Miroslav Benko, PhD., MBA, LL.M, predseda komisie, v. r.  

PaedDr. Martina Slivková, PhD., MBA, sekretár komisie, v. r.   

Ing. Ján Baňas, overovateľ, v. r.   

 

Zapísala: Mgr. Kristína Piskurová, v. r.   
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